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Bij brief van 17 september, ingekomen op 19 september, heeft u namens de 
PVV-fractie ingevolge artikel 3.2 van het Reglement van Orde voor Provinciale 
Staten meerdere vragen gesteld. 
 
‚Op 15 september verscheen op de site van Brabants Dagblad een artikel1 over 
de versoepeling van maatregelen ten aanzien van de Q Koorts. Het artikel 
vloeit voort uit de bekendmaking van de brief2 van minister Schippers en 
staatssecretaris Bleker. Uit deze brief blijkt dat het landelijke uitbreidingverbod 
van deze bedrijven van tafel kan. De minister en staatsecretaris baseren zich op 
onderzoeksrapporten en bevindingen van deskundigen. In onze verordening 
Ruimte staat, als gevolg van het landelijke uitbreidingsverbod, dat geiten- en 
schapenbedrijven ‘op slot’ zitten tot juni 2012. 
Vast staat dat onze provincie relatief zwaar is getroffen door de Q-koorts. Dit 
leidt tot de volgende vragen: 
 

1. Heeft het college kennis genomen van de brief van de staatssecretaris en 
de minister?  

2. Deelt GS de mening dat het vanuit het oogpunt van volksgezondheid 
aanvaardbaar is om het uitbreidingsverbod in te trekken? Zo ja kan GS 
uitleggen hoe het kan dat nog geen half jaar geleden bij een bedrijf in 
de gemeente Landerd Q-koorts is geconstateerd? 

3. Heeft GS andere bronnen, deskundigen, onderzoeken die van belang 
zijn voor het innemen van een standpunt over het intrekken van het 
uitbreidingsverbod? Zo ja welke zijn dit dan en kan de PVV fractie hier 
een opgave van krijgen? Zo neen, hoe kan het dat GS, wetende dat 
onze provincie door de Q-koorts zwaar getroffen is en volksgezondheid 
een essentieel punt is, zelf geen aanvullend onderzoek verricht? 

                                           
1
 http://www.brabantsdagblad.nl/regios/9496131/Maatregelen-tegen-Qkoorts-versoepeld.ece  

2
 http://www.rijksoverheid.nl/onderwerpen/q-koorts/documenten-en-

publicaties/kamerstukken/2011/09/15/q-koorts-stand-van-zaken-15-september-2011.html  

http://www.brabantsdagblad.nl/regios/9496131/Maatregelen-tegen-Qkoorts-versoepeld.ece
http://www.rijksoverheid.nl/onderwerpen/q-koorts/documenten-en-publicaties/kamerstukken/2011/09/15/q-koorts-stand-van-zaken-15-september-2011.html
http://www.rijksoverheid.nl/onderwerpen/q-koorts/documenten-en-publicaties/kamerstukken/2011/09/15/q-koorts-stand-van-zaken-15-september-2011.html
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4. Uit de brief van de minister en de staatssecretaris valt te lezen dat in 
2011 meer ziektegevallen worden gemeld dan in 2007. Hieruit blijkt 
dat de Q koorts nog niet over zijn hoogtepunt heen is, laat staan dat er 
geen reëel gevaar meer is. Welke maatregelen neemt GS om er zorg 
voor te dragen dat de Brabantse burger na het intrekken van het 
uitbreidingsverbod beschermd wordt tegen de Q koorts besmetting? 

5. Kan GS de Brabantse burger garanderen dat er vanaf heden geen 
enkele besmetting met het Q-koorts virus meer zal plaatsvinden? Zo 
neen, waarom niet en kan GS een eventuele intrekking van het 
uitbreidingsverbod hiermee rijmen? 

 
Als GS van mening is dat de volksgezondheid niet in het geding is, is het de 
vraag of het redelijk is de bedrijven tot juni 20123 op slot te houden. 

6. Gaat GS de intrekking van het uitbreidingsverbod voor de geiten- en 
schapenbedrijven meenemen met de eerste herziening van de 
Verordening Ruimte? Zo neen, wat is het belang om deze bedrijven 
langer dan strikt noodzakelijk op slot te zetten?‛ 

 
Wij beantwoorden deze vragen als volgt. 
 
1. Ja 
 
2. Ja, in de brief van 18 april4 naar aanleiding van vragen van de PvdD geeft de 
staatsecretaris van EL&I aan dat besmette bedrijven op dit moment een zeer 
beperkt verhoogd risico zijn voor de gezondheid van omwonenden. Het lande-
lijke deskundigenberaad Q-koorts heeft op 24 juni5 geconcludeerd dat, als het 
huidige vaccinatiebeleid wordt gecontinueerd en wordt toegezien op zorgvul-
dige uitvoering ervan, een uitbreidingsverbod voor melkgeiten- en melkscha-
penbedrijven in de actuele epidemiologische omstandigheden, en bij een opti-
maal gevaccineerde dierpopulatie, niet verder bijdraagt aan het verminderen 
van het risico op de overdracht van Q-koorts naar mensen. Besluitvorming over 
dit uitbreidingsverbod is aan de rijksoverheid. In antwoord 6 leest u ons stand-
punt inzake het opheffen van het provinciale uitbreidingsverbod op bebou-
wingen voor geiten- en schapenbedrijven (bouwstop).  
  
3. Nee, de taken en verantwoordelijkheden inzake het bestrijden van infectie-
ziekten zijn in Nederland verdeeld over de landelijke overheid, de veiligheids-
regio’s en de gemeenten. Pas na een Brabantse provinciale actie naar aanleiding 
van de uitbraak van de Q-koorts epidemie heeft de landelijke overheid een 
grote inzet gepleegd om besluitvorming en afstemming te verbeteren en nader 
onderzoek naar ontstaan, gevolgen en bestrijding van Q-koorts uitgezet. De 
uiteindelijk door het Rijk uitgezette acties en onderzoeken rond de Q-koorts 
epidemie, mede naar aanleiding van het advies van de commissie van Dijk, zien 
wij als afdoende. Verder constateren wij dat de provincie, op het terrein van de 
bestrijding van infectieziekten, geen wettelijke taak noch bevoegdheid heeft.  
 
4. Het deskundigenberaad heeft geconcludeerd dat de Q-koorts epidemie is 
afgelopen. De deskundigheid van dit beraad trekken wij niet in twijfel. 

                                           
3
 Zie artikel 9.8 van de Verordening Ruimte van de provincie Noord-Brabant 

4
 https://zoek.officielebekendmakingen.nl/ah-tk-20102011-2258.html  

5
 https://zoek.officielebekendmakingen.nl/blg-123446.html   

https://zoek.officielebekendmakingen.nl/ah-tk-20102011-2258.html
https://zoek.officielebekendmakingen.nl/blg-123446.html
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5. Nee, de brief van 18 april4 van de staatsecretaris van EL&I naar aanleiding  
van vragen van de PvdD geeft het antwoord op deze vraag. Q-koorts was en is 
in het milieu aanwezig en er kunnen dus mensen ziek worden door de Q-koorts 
bacterie. Een risicoloze samenleving kan niemand garanderen, noch verlangen. 
 
6. Er is sprake van een voornemen tot intrekking van het uitbreidingsverbod 
door het Rijk. Het gaat hierbij om het opheffen van het verbod om dieraantal-
len uit te breiden. De, door PS ingestelde, provinciale bouwstop in de Veror-
dening ruimte loopt af per 1 juni 2012. Voor die tijd zullen wij, met inacht-
neming van het advies van de landelijke Gezondheidsraad, een voorstel aan PS 
voorleggen. Het Rijk heeft advies aan de Gezondheidsraad gevraagd naar 
aanleiding van het IRAS/NIVEL onderzoek6 naar mogelijke effecten van 
bedrijven met intensieve veehouderij op de gezondheid van omwonenden.  
 
 
 
Gedeputeerde Staten van Noord-Brabant, 
 
Voorzitter,     Secretaris, 
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http://www.nivel.nl/oc2/page.asp?PageID=15822&path=/Startpunt/Home%20NIVEL/actueel/Act

ueel%202011/Gezondheidrisico%20wonen%20bij%20intensieveveehouderij  

http://www.nivel.nl/oc2/page.asp?PageID=15822&path=/Startpunt/Home%20NIVEL/actueel/Actueel%202011/Gezondheidrisico%20wonen%20bij%20intensieveveehouderij
http://www.nivel.nl/oc2/page.asp?PageID=15822&path=/Startpunt/Home%20NIVEL/actueel/Actueel%202011/Gezondheidrisico%20wonen%20bij%20intensieveveehouderij

